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§ 1 

Anmälningar  

Beslut 

Fritidsnämnden noterar anmälningarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

1 Skrivelser 

2.  Rapporter 

3.  Inbjudningar 

4.  Avtal 

5.  Kurser och konferenser 

6.  Cirkulär, SKL 

7.  Övrigt  

- Förvaltningsrättens beslut att avvisa överklagandet. Förvaltningsrätten i 

Stockholm, beslut 2015-01-07, mål nr 5756-14 

Beslutsgång  

Fritidsnämnden noterade anmälningarna till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 2 

Delegationsbeslut  

Beslut 

Fritidsnämnden noterar delegationsbeslutet till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

 

Ärende Beslutsfattare  

Upphandling avseende Kylkompressorer Älta Ishall, 2014 Ordförande i 

fritidsnämnden  

Tobias Nässén  

 

Beslutsgång  

Fritidsnämnden noterade delegationsbeslutet till protokollet.  

 

- - - - - 
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§ 3 FRN 2015/4-819 

Detaljplaneprogram för centrala Nacka  

Beslut 

Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

 

Fritidsnämnden beslutar att yttrande kompletteras med följande tillägg:  

 

Tidsplan.  

Fritidsnämnden vill betona att det är viktigt att nya anläggningar kan tas i bruk innan 

likvärdiga anläggningar rivs inom detaljplanen. Byggande av anläggningarna bör därför i 

största möjliga utsträckning ske en etapp innan rivandet av likvärdig anläggning.  

 

Flerfunktions anläggningar.  

Det är viktigt att det i ett tidigt skede görs en analys huruvida det är möjligt ur ett 

byggnadstekniskt och kostnadsmässigt perspektiv att bygga dessa flerfunktionsanläggningar 

eller om det inom detaljplanen behövs större yta för fritidsanläggningar.  

 

Fotbollsplaner.  

Framförallt då förslagen i detaljplanen innebär en minskning av antalet fotbollsplaner som 

idag finns på Järlahöjden. 

Ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har beslutat att sända detaljplaneprogram för centrala 

Nacka på samråd. I området finns idag kommunens idrottscentrum med bollplaner och 

idrottshallar, ishallar och en simhall. I området finns även fritidsgården 2:an.  

 

Förslaget innebär att centrala Nacka ska innehålla en blandning av bostadstyper och 

upplåtelseformer, arbetsplatser, handel, kultur, idrott, skolor och förskolor samt goda 

möjligheter till rekreation.  

 

I kultur- och fritidsenhetens förslag till yttrande föreslås att fritidsnämnden ska ställa sig 

positiva till föreslaget detaljplaneprogram för centrala Nacka då det finns med flera olika 

idrotts- och fritidsanläggningar som en del av genomtänkt stadsmiljö. Fritidsnämnden 

föreslås betona att Järlahöjdens även fortsättningsvis ska vara ett betydelsefullt område för 

idrotten. När området är färdigbyggt är det angeläget att det finns minst lika mycket 

kapacitet för idrottsverksamhet som det finns idag.    
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Forts § 3 

Nämnden lämnar följande yttrande, daterad 2015-01-15 

Fritidsnämnden är positiv till föreslaget till detaljplaneprogram för centrala Nacka då det 

finns med flera olika idrotts- och fritidsanläggningar som en del av genomtänkt stadsmiljö.  

 

Olika idrotts- och fritidsanläggningar behövs för att skapa en levande och attraktiv 

stadsmiljö. I centrala Nacka behövs fler publika anläggningar och aktiviteter för att 

stadsdelen ska bli attraktiv för både stadsdelens och alla kommunens invånare. Olika 

anläggningar för fritidsaktiviteter kan vara en del av stråk som kan knyta samman 

stadsdelen och samtidigt skapa trygghet, engagemang och delaktighet.  

 

Fritidsnämnden vill betona att Järlahöjdens även fortsättningsvis ska vara ett betydelsefullt 

område för idrotten. När området är färdigbyggt är det angeläget att det finns minst lika 

mycket kapacitet för idrottsverksamhet som det finns idag.  Detta är särskilt angeläget då 

det på Sicklaön för övrigt finns få ytor som kan utvecklas för idrottsändamål och antalet 

invånare kommer att öka betydligt.  

 

De olika idrotts- och fritidsanläggningarna som kommer att finnas i området kan bidra till 

att skapa en levande och attraktiv stadsmiljö. Flera av de nya idrottsanläggningarna bör 

utformas som flexibla anläggningar där det är möjligt att utöva olika aktiviteter. I centrala 

Nacka behövs fler publika anläggningar och aktiviteter för att stadsdelen ska bli attraktiv 

för både stadsdelens och kommunens invånare. Olika anläggningar för fritidsaktiviteter ska 

vara en del av stråk som kan knyta samman stadsdelen och samtidigt skapa trygghet, 

engagemang och delaktighet.  

 

Det är viktigt att det i ett tidigt skede görs en analys huruvida det är möjligt ur ett 

byggnadstekniskt och kostnadsmässigt perspektiv att bygga dessa flerfunktionsanläggningar 

eller om det inom detaljplanen behövs större yta för fritidsanläggningar. 

 

Den nya byggnaden för idrottsverksamhet mot Värmdövägen föreslår nämnden ska 

innehålla, utöver föreslagen simhall, ishallar och mindre bollhall, även grupprum, 

samlingssalar, aktivitetsrum, arbetsrum för föreningar, skyttehall som även kan fungera för 

pingis, dans och fysträning, inomhushall för skateboard/BMX/kickbike, kampsportlokaler 

och lokaler för spontanidrott inomhus för ickebokade aktiviteter för unga. Den bollhall 

som bör få plats i denna byggnad ska ha mått som en fullstor bollhall med mått som är 

godkända av riksidrottsförbundet. En anläggning av detta slag, där flera hallar byggs på 

höjden ovanpå varandra, kan fungera som bullerskydd mot Värmdövägen.  

 

Den föreslagna byggnaden med tre sporthallar med en fotbollsplan för elvamannafotboll 

på taket bör ha en publikkapacitet som motsvarar bland annat de behov som handbollen 

har idag. Med mobila väggar som gör det möjligt att öppna upp mellan sporthallarna och  
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Forts § 3 

 

med möjlighet att placera ut portabla läktare för publik kan denna hall fungera som en 

större eventarena som föreningslivet efterfrågar. Där är även viktigt att fotbollsplanen på 

taket får godkända mått för elvamannafotboll.  

 

En centralt placerad fritidsgård med öppen fritidsverksamhet för ungdomar som ersätter 

den befintliga fritidsgården 2:an behövs i området. En lämplig placering är i anslutning till 

idrottsplatsen och betongparken, de grönytor som finns i anslutning till idrottsplatsen och i 

anslutning till den nya föreslagna grundskolan.  Fritidsgården ska både spilla ut verksamhet 

mot gatan för att bidra med liv till stadsmiljön och mot grönområdet för att bidra till en 

miljö för fysisk aktivitet utomhus.  

 

De grönytor som ligger i anslutning till idrottsplatsen och föreslagen fritidsgård kan 

utformas för olika egenorganiserade aktiviteter för att stimulera till spontan lek, idrott och 

umgänge för alla som vistas i området. Utöver betongparken för skateboard, BMX och 

kickbike kan det finnas till exempel utomhusgym, parklek, parkour-bana och en 

näridrottsplats med basketkorgar, pingisbord och mindre konstgräsplan.  En sådan yta blir 

en del av ett centralt stråk för fritidsaktiviteter och umgänge som bidrar till social 

hållbarhet. Föreslagen yta är möjlig att bemanna med fritidsledare från fritidsgården. 

Föreslagna aktivitetsytor blir en lättillgänglig tillgång för förskolor, skolor, 

idrottsföreningar, besökare på idrottsanläggningarna och fritidsgården och för andra som 

rör sig och vistas i området. Därmed blir ytan en central mötesplats som angränsar till flera 

andra anläggningar.   

 

Förskolan som är placerad bredvid Nacka aula uppfattar enheten inte som optimal då den 

skär av kopplingen till stråket från aulan mot idrottsanläggningarna, grönytorna för 

egenorganiserade aktiviteter och lek samt tunnelbanan i öster. Denna yta kan vara lämplig 

för någon av de olika aktiviteter som föreslås i stråket med utrustning för spontan lek och 

idrott. Förskolan bör kunna placeras längre söderut i området.  

 

Fritidsnämnden är positiv till förslagen bollhall och näridrottsplats vid Järla skola.  

 

Då behovet är stort av ytterligare fotbollsplaner föreslår fritidsnämnden att det i det 

fortsatta arbetet prövas om det är möjligt att anlägga ytterligare en fotbollsplan någonstans 

inom programområdet. Framförallt då förslagen i detaljplanen innebär en minskning av 

antalet fotbollsplaner som idag finns på Järlahöjden. 

 

Fritidsnämnden vill även pröva om det går att förlägga Ungdomens hus för äldre 

ungdomar och unga vuxna i området. Lämplig placering kan vara vid det centrala torget i 

närheten av kulturhus, gymnasium, stadspark och tunnelbaneuppgång.  
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Fritidsnämnden vill betona att det är viktigt att nya anläggningar kan tas i bruk innan 

likvärdiga anläggningar rivs inom detaljplanen. Byggande av anläggningarna bör därför i 

största möjliga utsträckning ske en etapp innan rivandet av likvärdig anläggning. 

 

För övrigt har fritidsnämnden inget att invända mot föreslagen detaljplan.  

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 16 december 2014  

Förslag yttrande 

Programförslag Centrala Nacka 

Yrkanden 

Martin Hellströmer (S) yrkade följande tillägg i yttrande.  

 

”Jämställdhetsperspektiv.  

Tilläggsyrkande: Det är viktigt att anläggningar och parkerna inom detaljplanen är 

tilltalande för både tjejer och killars fritidsaktiviteter. För att säkerställa att anläggningarna 

har förutsättning att aktivera lika många tjejer som killar ska behovet av olika anläggningar 

analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv.  

 

Tidsplan.  

Tilläggsyrkande: Fritidsnämnden vill betona att det är viktigt att nya anläggningar kan tas i 

bruk innan likvärdiga anläggningar rivs inom detaljplanen. Byggande av anläggningarna bör 

därför i största möjliga utsträckning ske en etapp innan rivandet av likvärdig anläggning.  

 

Flerfunktions anläggningar. Sida 8 

Tilläggsyrkande: Det är viktigt att det i ett tidigt skede görs en analys huruvida det är 

möjligt ur ett byggnadstekniskt och kostnadsmässigt perspektiv att bygga dessa 

flerfunktionsanläggningar eller om det inom detaljplanen behövs större yta för 

fritidsanläggningar.  

 

Fotbollsplaner. Sida 8 sista stycket.  

Tilläggsyrkande: Framförallt då förslagen i detaljplanen innebär en minskning av antalet 

fotbollsplaner som idag finns på Järlahöjden.  

 

Motionsslinga.  

Tilläggsyrkande: Inom centrala Nacka saknas det idag upplysta motionsslingor, det vore 

därför önskvärt att behålla en sådan inom detaljplanen.” 
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Forts § 3 

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

 

Fritidsnämnden biföll Martin Hellströmers (S) tilläggsyrkanden gällande Tidsplan, 

Flerfunktions anläggningar och Fotbollsplaner.   

 

Fritidsnämnden avslog Martin Hellströmers (S) tilläggsyrkanden gällande 

Jämställdhetsperspektiv och Motionsslinga.   

Protokollsanteckningar 

Pascal Fall (MP) och Lindberg Ninni (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Miljöpartiet (MP) Nacka anser att det inte är rimligt att fritidsnämnden godtar tanken att 

kapaciteten för idrottsverksamhet som det står i handlingarna. I handlingarna står det att 

nämnden föreslår att Järlahöjden även fortsättningsvis ska vara ett betydelsefullt område 

för idrotten inom Nacka kommun.  

När området är färdigbyggt med alla lägenheter är det angeläget att det finns minst lika 

mycket kapacitet för idrottsverksamhet som det finns idag per innevånare. Vi i MP anser 

att målsättningen för framtiden ska vara att det ska finnas samma kapacitet 

”idrottsverksamhet” per individ på Sickla ön för idrott som det finns idag 2015. Med tanke 

på den underkapacitet vi har idag i kommunen tycker MP att det är oansvarig att gå med på 

att när central Nacka är färdigbyggt så blir kapaciteten sämre.  

Vi i MP vill att Fritidsnämnden ska kräva att kapacitet för idrottsverksamhet ska vara 

proportionell med antal invånare i centrala Nacka.” 

 

Richard Wendt (M), Louise Granath (FP) och Martin Gunnesson (KD) lät anteckna 

följande till protokollet.  

 

”Förslaget detaljplaneprogram för centrala Nacka innehåller anläggningar och ytor som 

väsentligt kommer att förnya och stärka Nackas utbud vad gäller idrott, fritid och 

rekreation. Vi ser positivt på detta och menar att god tillgång till idrott och fritid, 

arrangerad såväl som spontan, är en central del i att bygga en attraktiv stad för Nackaborna. 

 

Vi vill särskilt betona vikten av att kapaciteten för idrotts- och fritidsverksamhet i Nacka 

växer i minst samma takt som kommunens invånarantal ökar. Fritidsnämndens 

kapacitetsutredning avseende framtida idrotts- och fritidsbehov, som kommer att fördjupas 

under 2015, bör därför beaktas i ett tidigt skede av stadsplaneringsprocessen. I 

kapacitetsutredningen skall pojkar och flickors lika tillgång till en aktiv fritid beaktas. 

Genom att säkerställa kapacitet och mångfald i fritidsutbudet skapar vi en attraktiv stad i 

centrala Nacka.” 
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Martin Hellströmer (S) och Karin Boman Röding (S) lät anteckna följande till 

protokollet. 

 

”Vi socialdemokrater vill skapa förutsättningar för att så många som möjligt ska kunna 

utöva sina intressen och få tillgång till fritidsinfrastruktur inom kommunen. I takt med att 

vi blir fler i Nacka, måste därför fritidsanläggningar och idrottsytor byggas i samma takt.   

 

I den detaljplan som nu har varit för yttrande i Fritidsnämnden ligger idag ett stort 

Sportcentrum med många olika anläggningar. Dessa är idag mycket slitna och Moderaterna 

väljer i den föreslagna detaljplanen att riva alla anläggningar för att istället göra plats åt 

bostäder. Samtidigt vill man ha kvar anläggningarna på området vilket innebär att 

anläggningarna kommer att byggas på en betydligt mindre yta än vad de har idag.  För att 

lösa detta hoppas Moderaterna att de ska få plats i så kallade flerfunktionslösningar. Detta 

för att göra plats åt så många bostäder som möjligt på området. 

 

Det har dock inte gjorts någon utredning om det är byggnadsmässigt eller kostnadsmässigt 

möjligt att bygga dessa flerfunktionsanläggningar. Vi socialdemokrater är därför rädda för 

att fritidsinfrastrukturen inom detaljplanen har tilldelats en för liten yta. Dessutom innebär 

förslaget att det blir en sjumanna plan mindre på området. Detta skulle bli ytterligare en i 

raden av försämringar för fotbollen i kommunen. Den motionsslinga som finns på platsen 

idag skulle även den försvinna, den är undermåligt skött idag men har ändå fyllt en 

funktion. Vi socialdemokrater hävdar, att på ett idrottscentrum där elitidrott bedrivs, 

behövs en motionsslinga. Men den kommer också vara minst lika saknad av de som bor 

och kommer bo i området.  

 

Rätten till en meningsfull fritid delas av alla. Vi socialdemokrater tycker därför att det är 

viktigt att i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen göra en jämställdhetsanalys på vilka 

fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området. Detta för att ge killar och 

tjejer lika stora möjligheter till ett rikt fritidsutbud. Till exempel vet vi att de 

utomhusaktivitetsanläggningar som byggs av kommuner till 80 procent besöks av killar och 

till endast 20 procent av tjejer. Tyvärr valde Moderaterna och majoriteten att rösta ner vårt 

förlag om att göra en sådan analys.  

 

Då efterfrågan på anläggningarna redan idag är väldigt hög är det viktigt att i ett tidigt skede 

poängtera att det skulle bli en smärre katastrof om någon av anläggning på platsen rivs 

innan likvärdig anläggning är byggd och i drift. I och med förtätningen av invånare på 

främst Sickla ön, Kvarnholmen och Nacka Strand kommer trycket på idrottsanläggningarna 

på platsen att öka ytterligare. Tyvärr innebär föreslagen detaljplan inte denna proportionella 

ökning av anläggningar.” 

- - - - - 
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§ 4  FRN 2015/7-012 

Detaljplaneprogram för nya Älta centrum 

Beslut 

Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har beslutat att sända detaljplaneprogram för nya Älta 

centrum på samråd. I området finns idag Älta fritidsgård.  

 

Förslaget innebär ett nytt centrum och en förtätning med ca 1 400 bostäder samt en 

utveckling av området så att det ska uppfattas som en småstad.  

 

I kultur- och fritidsenhetens föreslag till yttrande föreslås att fritidsnämnden ska ställa sig 

positiva till förslaget till detaljplaneprogram för nya Älta centrum då det bland annat 

innebär att möjligheten ges till att bygga ytterligare en idrottshall i Älta, som efterfrågats 

under lång tid. I förslaget till yttrande betonas också att det ska finnas lokaler för en 

fritidsgård i det föreslagna kultur- och fritidskvarteret. 

Nämnden lämnar följande yttrande, daterad 2015-01-15 

Fritidsnämnden är positiv till föreslaget till detaljplaneprogram för Älta nya centrum då det 

finns förslag till ett nytt kultur- och fritidskvarter (befintlig centrumbyggnad) som kan 

innehålla bland annat en ny idrottshall och fritidsgård, tillsammans med bibliotek och 

kulturlokaler i samma byggnad.  Fritidsnämnden menar att denna byggnad kan bidra till att 

skapa en levande och attraktiv småstadsmiljö i centrala Älta.  

 

Behovet av ytterligare en idrottshall i Älta har diskuterats under flera år och fritidsnämnden 

anser att det är positivt att det nu finns ett föreslag med en central placering som det är lätt 

att ta sig till. Genom att förlägga idrottshall, fritidsgård, bibliotek och kulturlokaler i 

anslutning till varandra kan också nya möten och synergier uppstå där olika verksamheter 

kan mötas och ha glädje av varandra.  

 

Älta fritidsgård, med en öppen verksamhet för ungdomar, ska upplevas som välkomnade 

och lättillgänglig för unga från hela Älta. Fritidsgården kan spilla ut verksamhet både mot 

torget för att bidra med liv till stadsmiljön och mot stadsparken eller annan grönyta för att 

bidra till en miljö för fysisk aktivitet utomhus. Därför föreslår fritidsnämnden att 

stadsparken eller Fläderparken förses med genomtänka aktivitetsytor som utformas för 

olika egenorganiserade aktiviteter för att stimulera till spontan lek, idrott och umgänge för 

alla som vistas i området. En sådan yta blir en lättillgänglig tillgång för förskolor, skolor, 

idrottsföreningar, besökare på idrottsanläggningarna och fritidsgården och för andra som 

rör sig och vistas i området. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

Fort § 4 

 

För övrigt har fritidsnämnden inget att invända mot föreslagen detaljplan. 

Handlingar i ärendet 

Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 9 januari 2015  

Förslag till yttrande 

Detaljprogram för nya Älta centrum 

Yrkanden 

Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts (M) yrkande.  

 

Louise Granath (FP) deltog ej i handläggningen på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 

Richard Wendt (M), Helena Håkansson (FP) och Martin Gunnesson (KD) lät 

anteckna följande till protokollet. 

 

”Behovet av en ny fullstor hall i Älta är enormt och har funnits länge, planeringen har 

pågått under ett flertal år. Det är därför av stor vikt att den föreslagna idrottshallen 

kommer till stånd så snart som möjligt. 

 

Vi vill därutöver betona vikten av att kapaciteten för idrotts- och fritidsverksamhet i Nacka 

växer i minst samma takt som kommunens invånarantal ökar. Fritidsnämndens 

kapacitetsutredning avseende framtida idrotts- och fritidsbehov, som kommer att fördjupas 

under 2015, bör beaktas i ett tidigt skede av planprocessen. I kapacitetsutredningen ska 

bland annat pojkars och flickors lika tillgång till en aktiv fritid beaktas. Genom att 

säkerställa kapacitet och mångfald i fritidsutbudet skapar vi en attraktiv kommun för 

Nackaborna.” 

 

- - - - - 
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§ 5 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet.  

 

- - - - - 


